
 

 

ACTA DE REUNIÓ DEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL 

 

Identificació de la sessió 

Núm: 5/2022 

Caràcter: Ordinari 

Data: 16/06/2022 

Horari: 17.45h a les 19.15h 

Lloc: Sala Noble 

Assistents 

Per l’ajuntament 

Joan Ramón Veciana    Alcalde 

Georgina Vilà     Regidora d’Educació 

Anna Tutusaus    Tècnica d’Educació 

Emma Puigví     Regidora a l’oposició per ERC Sant Hilari 

Sector pare i mares d’alumnes 

Eulàlia Vilà     INS Anton Busquets i Punset 

Jordi Illamola     Llar Infantil Les Cent Fonts 

Zaida Vidó     Escola Bressol Municipal La Baldufa 

Sector directors/es dels centres 

Anna Tutusaus     EBM La Baldufa 



 

Montse López     Cap d’estudis Escola Guillerie 

Raül Herranz     Col·legi Sant Josep 

Anna Miralpeix     Llar Infantil Les Cent Fonts 

Josep Broch     INS Anton Busquets i Punset 

Sector mestres i professors 

Anna Soler     EBM La Baldufa 

Alba Miralpeix     Col·legi Sant Josep 

Absents 

Mª Àngels Ripoll    Regidora a l’oposició per JxCat 

Yolanda López    Col·legi Sant Josep 

Mònica Casado     Directora Escola Guilleries 

Manel Clemente    AFA Escola Guilleries 

Maria Pacheco    Llar Infantil Les Cent Fonts 

APROVACIÓ ACTES ANTERIORS 

S’aprova per unanimitat l’acta del CEM anterior 

CALENDARI ESCOLAR 

La Georgina exposa quins són els dies de festa local del curs 2022-2023 en el municipi: 

29 de maig 2023 i 25 d’agots 2023. Com que aquests dos dies són en cap de setmana 

s’han d’escollir cinc dies de lliure disposició. Els escollits pels centres són: 

- 31 octubre 

- 7 de desembre 

- 9 de desembre 

- 20 febrer 



 

- 30 de maig 

0. ORGANIGRAMA D’EDUCACIÓ A SANT HILARI SACALM 

La Georgina explica, a través d’un organigrama imprès en un full que té cada assistent, el 

funcionament de les escoles dins del municipi i de les altres institucions d’educació.  

Al capdavant de tot hi ha el Departament d’educació, que d’ell depenen els centres públics 

(Escola Guilleries i INS Anton Busquets i Punset), i els centres concertats (Llar Infantil Les 

Cent Fonts i EL Col·legi Sant Josep). Del Departament també depèn una part de l’escola 

bressol municipal.  

L’Únic centre del municipi que depèn de l’ajuntament és l’escola Bressol Municipal La 

Baldufa. 

Entre el Departament d’Educació i l’Ajuntament de Sant Hilari es porten a terme diferents 

projectes, els més importants són: PEE (Pla Educatiu d’Entorn), TLP (Taula de Planificació 

local) i CG ( Comissió de Garanties). 

L’Ajuntament també és el responsable del manteniment de l’Escola Guilleries i de l’Escola 

Bressol Municipal La Baldufa. 

Els òrgans de participació que depenen de l’ajuntament són; el Consell d’Infants i el Consell 

Escolar Municipal.  

Les accions i col·laboracions que es realitzen des de l’ajuntament són; premis i promocions 

de l’alumnat, CRP, xerrades educatives, gestió d’activitats de centres, comunicació entre 

centres.... 

1. ESMENA I VALORACIÓ DE LES ACTIVITATS I PROJECTES DUTS A TERME 

DURANT EL CURS 21/22 

a. Setmana de la mobilitat i camí segur 

La Georgina exposa que des de l’ajuntament es va fer una millora que es demanava des de 

L’INS en el camí segur. L’INS va demanar que s’obrís la porta del darrere del centre, 

aquesta acció ha millorat la seguretat dels infants, ja que no hi ha tanta aglomeració al 

davant del centre. 



 

Algunes de les activitats programades per la setmana de la mobilitat, no es van poder dur a 

terme pel tema de la Covid. Però es va proporcionar material per tal de poder dur a terme 

alguna activitat, i ta,bé es fan fer xerrades amb municipals. 

La valoració que es fa des de la regidoria d’educació i de mobilitat és bona. 

b. Xerrades 

La Georgina repassa les xerrades que s’han fet al llarg d’aquest curs: 

- Acabem 4t d’ESO i ara què? Realitzada per la Pilar Berengué 

- Una xerrada amb en Saïd del Pla Educatiu d’Entorn 

- Sexualitat, realitzada per la Sílvia Catalàn. Aquesta xerrada va tenir molt bona 

rebuda tant a L’INS com el Col·legi Sant Josep. 

ACORD 

El curs 2022-2023 seguirem amb la mateixa temàtica, fent xerrades que des dels centres 

creieu que són necessàries, també es tindran present les xerrades que es van demanar des 

dels centres i que aquest curs no s’han pogut dur a terme. 

c. Consell d’Infants 

La Georgina explica que fa tres anys que es fa amb aquest format, que es fa des de 

l’ajuntament. Aquest curs s’ha intentat portar-lo a terme amb la màxima normalitat possible, 

però el mes de gener va haver-hi un brot de Covid i es va fer la retransmissió per Youtube 

del ple, en comptes de fer-lo presencialment a l’ajuntament.  

Tot i així es va poder dur a terme la colenda i va anar molt bé. La valoració és molt positiva 

per totes les parts. 

ACORD 

Incloure en els correus tant a les direccions del centre com a les tutores. 

d. Viatge de la Sira  

La Georgina exposa que per fi es va poder fer el viatge de la Sira a Sant Hilari Sacalm. El 

curs 2019-2020 ja s’havia de fer a Sant Hilari, però amb la Covid no va ser possible. 



 

El viatge de la Sira consisteix que el CRP organitza unes danses per tots els alumnes de P-

5 de la Selva interior, que es treballen a les escoles a les hores de psicomotricitat. Es 

treballa a través d’un fil conductor que és una estrella anomenada Sira. Un cop tots els 

centres les han treballat, el CRP organitza una trobada amb tots els centres per ballar i 

gaudir tots junts d’aquestes danses tocades pel grup musical dels Atrapasomnis. 

La valoració per part dels centres educatius és molt bona. 

e. Projectes educatius (PFI, Singular) 

La Georgina exposa que aquest curs hi havia 7 alumnes cursant el PFI, d’aquests 7, dos 

s’han tret l’ESO, tres van suspendre el curs, però s’han incorporat a un curs de maquillatge i 

els hi va molt bé, i dos s’han sortit del sistema educatiu. La valoració és molt positiva, ja que 

el 70% dels alumnes continua estudiant.  

Pel que fa al projecte singular, des de l’ajuntament fem molt bona valoració. Els centres 

educatius també en fan una valoració molt positiva. 

f. Guardons/Premis 

La Georgina explica els premis d’enguany. Es va celebrar els premis Càtedra de l’Aigua. La 

Laura i en Pol Riera van obtenir el premi. 

Pel que fa als premis fòrum de recerca van guanyar-los la Nerea Rojas i la Clàudia Vicente. 

Pel que fa als premis Moragas es va haver de canviar de data i es va dur a terme el dimarts 

21 de juny a les 19.00h a la sala de plens.  

g. Taula de benestar 

La Georgina explica que hi ha una taula de benestar on participa l’EAP, les direccions dels 

centres, serveis socials, el regidor de salut i regidora d’educació. 

Aquesta taula és una taula comunitària, on es debat i es creen projectes a treballar. El que 

s’ha treballat sobretot han estat les addiccions en joves. Primer es va fer una diagnosi del 

municipi, a través d’unes enquestes els cursos de Batxillerat. A través de les respostes de 

les enquestes es portarà a terme el següent pas. Volem que una empresa ens guiï i ens 

assessorin sobre aquest tema de les addiccions. 

 



 

 

h. PEE 

La Georgina explica que tothom està molt content amb el Pla Educatiu d’Entorn, ja que 

aporta molts recursos en el municipi, des dels estudis assistits, tallers lingüístics... 

A través de la diagnosi que es va fer, va sortir que s’ha de treballar molt el lleure i la 

immigració. També es portarà a terme uns projectes per a famílies de 0 a 6 anys, 

concretament aquest curs 2022-2023 es treballarà del 0 a 3 anys. S’intentarà fer un 

acompanyament o un petit espai per aquelles famílies de 0 a 3 anys per crear sinergia entre 

elles i també ens servirà per poder fer una detecció més precoç de possibles mancances o 

problemes en l’àmbit social. 

i. Anglès   

La Georgina exposa que ella mateixa i la tècnica d’educació han pres una dedició sobre 

aquest tema. L’objectiu de les obres de teatre en anglès és que els diferents centres 

educatius fessin pinya i es cohesionessin i anessin a veure una obre de teatre en anglès 

conjuntament. Volem conservar la finalitat i l’escènica d’aquest projecte, per tan plantegem 

que cada any se’n beneficiï un cicle diferent, és a dir, el curs 2022-2023 els alumnes de 

P3,P4 i P5. Aquesta proposta la fem perquè les obres de teatre en anglès que són 

mínimament bones tenen un cost molt elevat. Des de l’ajuntament volem assumir tot el cost 

de les obres. Fins ara els centres i/o els infants pagaven una part i l’ajuntament l’altre, volem 

canviar i que l’ajuntament es faci càrrec de tot el cost.  

L’Anna Miralpeix exposa que si es fa així, cada any un cicle diferent hi haurà infants que 

repetiran i infant que no hi aniran mai. S’hauria de deixar assignat sempre els mateixos 

cursos.  

ACORD 

S’acorda mirar i replantejar el tema pel CEM del setembre 2022 

2. VALORACIÓ GENERAL DEL CURS 21/22 

La Georgina agraeix tota la feina que es fa des dels centres educatius, i sobretot aquest 

curs que hi ha hagut tants canvis, també agrair mantenir tan viu el poble, amb les places, els 

carrers i els boscos plens de nens i nenes fent activitats i projectes. 



 

També fa una valoració positiva de les matrícules de P-3 pel curs 2022-2023, hi ha hagut 

forces matrícules i tothom ha pogut entrar al centre que han demanat en primera opció.  

3. PROJECTES NOUS O NOVETATS PEL PROPER CURS 22/23 

a. TLP 

La Georgina explica que la Taula de Planificació Local és un projecte nou. Aquesta taula 

està encapçalada pel Departament d’Educació. És obligatòria pels municipis de més de 

10.000 habitants, Sant Hilari no compleix aquest requisit, però el Departament i l’ajuntament 

van estar d’acord en tenir-la per tenir una relació més estreta amb el Departament, ja que hi 

ha temes que ens preocupen en el municipi. És un espai on abordem temàtiques, com per 

exemple, els dubtes de l’escola bressol municipal la baldufa, o temàtiques més puntuals que 

des de l’ajuntament no tenim competència. 

L’alcalde afegeix que aquesta taula és una eina molt important. Sempre ens queixàvem que 

no hi havia relació entre l’ajuntament i el Departament d’Educació i ara la tenim. No només 

hi ha les ordinàries que es convoquen sinó que de manera extraordinària es poden tractar 

altres temes que et surten de cop. El Departament sembla un ens que està allà que no et fa 

mai cas, i això ens permet tractar els temes. 

En Raül exposa que es va dir que abans de sortir l’oferta educativa publicada s’avisaria i no 

es va fer. 

La Georgina respon que és cert que es va dir i no es va fer, que es tindrà present. 

b. Escola Bressol Municipal 

La Georgina explica que el curs 2022-2023 hi haurà una sola Escola Bressol Municipal al 

municipi, que serà l’Escola Bressol Municipal La Baldufa. 

El 18 de març la Llar Infantil Les Cent Fonts va decidir tancar l’etapa 0 a 3 anys. El curs 

2021-2022 van tancar l’aula Infantil 0 i en principi el tancament havia de ser progressiu. 

En Jordi Illamola exposa que en principi aquest tancament havia de ser progressiu, però per 

tema econòmic es va decidir fer tot el tancament total d’aquesta etapa. 

La Georgina explica que ja han fet les preinscripcions i han quedat de la següent manera: 

- Lactants: 2 preinscripcions i queden 6 places disponibles 



 

- P-1: 11 preinscripcions i ens quedem menys dues places 

- P-2: 10 preinscripcions i queden 5 places disponibles 

Des de l’ajuntament, fa temps que pensem el tema i planificant el que podia passar a través 

dels padrons d’aquests últims tres anys. El que ha passat, ja ens ho esperàvem, tot i que 

ens pensàvem que seria pitjor, només dues famílies s’han quedat sense plaça en el curs 

que l’hi pertoca, però ho hem pogut solucionar de la següent manera; els dos alumnes més 

petits de les aules de P-1 aniran a l’aula dels lactants durant sis mesos aproximadament, ja 

que el seu nivell evolutiu correspon més amb els infants de l’aula de lactants. 

Des de l’ajuntament vam demanar una reunió a la Taula de Panificació Local per demanar 

el Departament si es pot ampliar l’Escola Bressol Municipal la Baldufa, en aquests moments 

estem amb tràmits amb el Departament, s’ha enviat una memòria.  

L’alcalde explica que pel curs 2022-2023 només fa falta una aula de P-1 i és fàcil de 

solucionar amb una petita reforma en un espai que ja hi ha en el centre. Aquest espai que 

es convertiria en aula seria el dormitori, llavors els infants hauran de dormir a la mateixa 

aula.  

La Zaida pregunta si les obres es portaran a terme mentre hi hagi infants en el centre. La 

Georgina explica que es faran durant vacances, ja sigui les vacances de Nadal, de Setmana 

Santa o d’estiu. 

La Georgina exposa que després haurem de pensar quina escola bressol volem tenir en el 

municipi, si es pot ampliar amb algun terreny del costat... 

La Zaida pregunta el nombre total d’infants a cada aula. L’Anna Tutusaus respon que hi 

haurà 4 lactants, que dos d’ells són aquests dos alumnes de P-1 de final d’any, 26 infants a 

les aules de P-1 i 35 infants a les aules de P-2.  

La Zaida pregunta quantes educadores hi haurà. L’Anna Tutusaus respon que hi haurà 12 

educadores. A cada aula hi haurà dues educadores. 

La Georgina explica que en el decret d’escoles bressol diu que la capacitat ha de ser en el 

mateix moment, això vol dir que si un infant està matriculat al matí un altre infant pot estar 

matriculat de tarda. La capacitat total de la Baldufa és de 74 places simultànies, però pot 

haver-hi per exemple 80 preinscripcions.  



 

La Georgina també explica que fins al curs 2021-2022 una família podia apuntar el seu fill/a 

a l’escola bressol durant tot el curs. Aquest fet fa que a mig curs s’hagi de contractar més 

personal un dia per l’altre. Pel curs 2022-2023 ens plantegem que només hi hagi dos 

períodes de preinscripcions. 

Aquest curs també ens hem trobat que al maig s’han matriculat 8 nens i nenes de l’aula de 

lactants. Això ha suposat buscar educadores, obrir una aula nova.... 

L’alcalde exposa que també s’ha contemplat la possibilitat que si una preinscripció no fa 

saltar la ràtio que comenci i si fa saltar la ràtio que s’esperi al període establert. 

4. TORN OBERT DE PARAULA 

- La Georgina explica que des de la regidoria de festes i educació es plantejaven si els de 

cicle mitjà de les dues escoles, poder assajar el primer trimestre tres cançons de Nadal i 

una de reis, sense caire religiós, i que aquests nens anessin a la rua dels reis mags cantant 

aquestes cançons, i no llogar cap batucada, sinó que ho fessin els nens i nenes del 

municipi, ja que el que volem des de l’ajuntament és fer poble. 

L’Alba Miralpeix exposa que a cicle mitjà encara hi ha nens i nenes que no ho saben qui són 

els reis, poder seria millor fer-ho amb cicle superior.  

La Georgina demana els assistents si ho poden comunicar en els seus claustres 

ACORD 

Els centres, han de parlar amb els seus claustres, i comunicar-ho al CEM de setembre. 

- .La Georgina pregunta els centres quins volen formar part del projecte “Comencem 

l’escola”. La Llar Infantil Les Cent Fonts diu que no necessita aquest projecte, 

l’Escola Guilleries i l’Escola Bressol Municipal la Baldufa sí. 

- En Josep Broch exposa que va quedar pendent una xerrada amb en Pep Marí. La 

Georgina respon que es portarà a terme el curs 2022-2023 per la setmana de 

l’esport. 

- La Georgina exposa que tots els assistents a l’acta els afecta l’educció dels nens i 

nenes, per això és molt important que dins del municipi hi hagi la millor cohesió 

possible entre centres educatius i infants. És veritat que hi ha un tema que preocupa 

sobre la immigració. 



 

L’alcalde afegeix que tots tenim clar l’objectiu, però és veritat que és un tema que no 

és fàcil de tractar. 

- En Raül exposa que els correus que s’envien des de les diferents dependències 

municipals estiguin redactats per enviar. Que el cos del missatge ja estigui a punt. 

-  

- La Zaida explica que a l’Escola Bressol Municipal La Baldufa es porta a terme el 

projecte pati, i exposa que no sap fins a quin punt això és feina de les famílies. 

L’Anna Tutusaus explica que l’objectiu del projecte pati és que les famílies entrin 

dins del centre, participin.... La brigada ja ha fet coses, però la finalitat del projecte 

no és aquesta.  

- L’Anna Miralpeix exposa que vol que quedi en acta que va haver-hi un mal entès 

entre les escoles pel tema del Carnestoltes. Que quedi clar que ells no es van saltar 

cap acord i que van fer el que s’havia acordat en la comissió de Carnaval. 

- La Zaida exposa que a l’entrada de l’Escola Bressol Municipal La Baldufa sempre hi 

han defecacions de gos. L’alcalde respon que ho comentarà a la tècnica de medi 

ambient. 

 

 

 


